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CONSELL DE BARRI DE SANT ANDREU  - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I ACORDS 

28 de juny   18:30h a l’auditori de la Biblioteca Ignasi Iglesias 

i per via telemàtica oberta a la web del DECIDIM. I es pot trobar a Youtube : 
https://www.youtube.com/watch?v=GEZA0vfrn7E  

Assistents 

Presidenta:  Lucia Martín. Regidora del Districte de Sant Andreu. 

 

Comissió de Seguiment: 

 

Elvira Juncosa. Conseller Tècnic del Districte de Sant Andreu. 

Ivan Marzà. Conseller de Barri de Sant Andreu. 

 

Assistents: 

 

Assistència total: 35 persones   

Ciutadanes i ciutadans: 14       

Representants d’entitats: 9        

Altres (consellers, tècnics i ponents): 12      

 

Representants de les següents entitats: 

 

Associació Veïnal Sant Andreu de Palomar 

Associació Veïnal Sant Andreu Sud 

Associació Veïnal Sant Andreu Nord 

Plataforma Veïnal de Sant Andreu 

Xes Sant Andreu 

Farts del porta a porta 

  

 

Ordre del dia 

1. Informe de la regidora . 

2.   Nau F de la Fabra i Coats. 

3.   Precs i preguntes.    

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=GEZA0vfrn7E
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La sessió s’inicia a les 18.30 i el Conseller de Barri del Districte de Sant Andreu, Ivan Marzà,  dóna la 

benvinguda als assistents i presenta l’ordre del dia, informa que per motius d’agenda d’alguns 

ponents es faran canvis en l’ordre dels punts del dia.  

 

Punt 2: Nau F de la Fabra i Coats 

  

Patricia Tamayo, Ramon Valls i Gemma Serchs, Arquitectes de Matter Arquitectes del canvi de la 

nau F de la Fabra i Coats i la sala de calderes. 

 Es presenta la rehabilitació de la nau F de la Fabra i Coats  del projecte executiu del Centre 

d’interpretació del treball del Muhba Barcelona,  un projecte que fa molt temps que es treballa amb entitats 

de memòria i veïnals del districte. Els arquitectes han fet un projecte per convertir la nau en un espai 

d’exposicions provant de conservar les característiques més definitòries de l’edifici. És l ’únic edifici 

amb estructura de fusta de tot el complex de la Fabra i Coats, és una nau de 1.700 m2 utilitzables, 

tots visibles amb espai per les entitats, arxiu de paper, exposicions temporals i fons del museu per 

anar canviant les exposicions. Els espais per separar les diferents funcions es separaran mitjançant 

tancaments de fusta que són adaptables a les necessitats d’ús.  

El projecte s’ha fet pensant en la sostenibilitat i principis bioclimàtics a cada sala el seu 

corresponent, es reforçarà la coberta i  el terra s’instal·laran  plaques fotovoltaiques  integrades a la 

coberta, es reforçarà l’estanqueïtat de la coberta amb aïllament de suro i es tornarà a cobrir amb 

les teules originals, es quedarà la materialitat de les façanes i les cobertes de fibrocime nt es 

tornaran a fer de teula. El projecte es veu com un conjunt de la nau F i la sala de calderes.  

Un veí els felicita per la sensibilitat mostrada en la reforma, però creu que s’han quedat curts en m 2 

per tot el que s’ha exposar, però es respon que ja s’ha pensat fer-ho en una mida prou ajustada per 

poder fer les exposicions que calguin i que el manteniment no acabi amb el pressupost de les 

exposicions. Que s’ha hagut d’esperar 14 anys a fer el canvi, però  després vacances començaran les 

obres. 

 

Punt 1.   Informe de la regidora. 

La regidora comença recordant que és el dia mundial LGTBI+ el que ho fa un dia molt especial pel Consell de 

Barri. 

-Fabra i Coats. Es faran obres de l’escola municipal de música i centre d’art a la nau L. El centre d’art estarà 

cap a març del 2023 i l’escola de música a finals del 23 i les obres costaran entre 14 i 16 milions.  

Dintre el recinte Fabra i Coats s’inaugurarà la plaça Anna Domenech el 08/07/22 coincidint amb l’anniversari  

de la Filadora, del qual era directora fundadora. 

-Obres de la Rambla Fabra i Puig, estan fent els últims retocs i en dues setmanes serà acabada. 

-Mercat: Les obres del mercat acaben a finals juliol i serà el torn d’adequar les parades per poder-lo 

inaugurar al setembre. 

-2on tram Gran de Sant Andreu, acaba al juliol entre Joan Torras i Campeny i a partir d’agost es farà el tram 

entre Campeny-plaça Mossèn Clapés , la pressió dels veïns ha fet que es produeixin uns canvis en la mobilitat 

de la zona per les obres i ja ha estat senyalitzat i realitzat.  
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-Casernes,  finalment els Legionarios seran fora de la zona ja està judicialitzat per demanda del Consorci de 

Zona Franca que són els propietaris. Hi ha 150 habitatges per persones grans i Serveis i espai jove en 

construcció que acabarà el 2on semestre del 2023 i faltarà mes habitatge públic als blocs J i A que començarà 

aviat amb habitatge industrialitzat modular que és molt més ràpid i menys contaminant amb molta fusta, és 

un mètode que es fa servir per primer cop per construir habitatge públic. 

El problema del tanatori que va ser adjudicat per subhasta contra la voluntat dels veïns, a traves de moltes 

negociacions amb l’Ajuntament s’ha aconseguit fer una permuta i canviar els terrenys per al tanatori per uns 

altres al c. Potosí on no hi ha veïns ni està rodejat de gent gran, amb una compensació per l’empresa de 

780.000 € que en comparació als 4 milions que els havia costat és un gran estalvi per l’Ajuntament. Es 

convocarà al setembre la comissió de Casernes per discutir que es podria fer al lloc on anava el tanatori.  

-Ampliació vorera del Cap comença a finals d’any. 

-Jocs infantils , a la plaça Sot dels paletes comencen les obres al maig del 2023. 

-Casal gent gran Bascònia, les obres comencen el 2023. 

- Jardins Can Fabra es milloraran els parterres i l’àrea de jocs infantils , les obres començaran aquesta tardor i 

i acabaran a principis del 2023. 

-Estació de tren de Sant Andreu manquen tres mesos per acabar de fer passar les vies i acabaran a finals 

d’aquest any i la urbanització de l’entorn de la nova estació acabarà l’estiu del 2023.  

 

3.   Precs i preguntes.    

 

Es fa constar que Casernes s’ha fet molt ràpid, però que la part que li toca a la Generalitat no s’ha tocat ni 

una pedra. 

Es fa una queixa del soroll que surt del Cap que es continu i no deixa viure en pau. 

Al nou carrer Teresa Boronat ni escombren ni reguen , potser es que no surt al plànol per ser nou.  

Els farts del Porta a porta segueixen demanant que acabi el porta a porta i presenten fotos de la brossa als 

carrers i fora dels contenidors  als escocells i segueixen queixant-se que la nova contracta falla molt. 

Un altre veí es queixa de l’ incivisme  i diu que s’hauria de fer més campanyes educatives.  

Veïns de Fernando Pessoa i Palomar es queixen de les obres de Colorantes i de Renfe que no descansen mai, 

ni de nit ni de dia . 

 

 

- 

 

 


